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Nr 36.

Kungl. May.ts proposition till riksdagen angående anslag 
till posthusbyggnad i Karlskrona; given Stockholms 
slott den 5 februari 1943.

Kungl. Majit vill härmed, under åberopande av bilagda utdrag av stats
rådsprotokollet över kommunikationsärenden för denna dag, föreslå riks
dagen att bifalla det förslag, örn vars avlåtande till riksdagen föredragande 
departementschefen hemställt.

GUSTAF.
Gustaf Andersson.

Utdrag av protokollet över kommunikationsärenden, hållet 
inför Hans Magd Konungen i statsrådet å Stock
holms slott den 5 februari 1943.

Närvarande:
Statsministern Hansson, ministern för utrikes ärendena Gunther, statsråden 

Pehrsson-Bramstorp, Westman, Wigforss, Möller, Sköld, Eriksson, 
Bergquist, Bagge, Andersson, Domö, Hosander, Gjöres, Ewerlöf.

Efter gemensam beredning med chefen för finansdepartementet anför 
chefen för kommunikationsdepartementet, statsrådet Andersson.

Med bifall till Kungl. Maj:ts i 1942 års statsverksproposition (kapital
budgeten: bilaga 4, punkten 4) framlagda förslag anvisade riksdagen till post
husbyggnad i Karlskrona ett anslag av 530,000 kronor.

Genom beslut den 6 mars 1942 uppdrog Kungl. Majit åt byggnadsstyrelsen 
att låta utföra ifrågavarande byggnad i huvudsaklig överensstämmelse med 
uppgjort ritningsförslag med vissa i beslutet angivna jämkningar däri. Enligt 
det sålunda jämkade ritningsförslaget skulle posthuset uppföras i två våningar, 
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vilka i huvudsak skulle tagas i anspråk för postkontorets räkning; dock förut
sattes i övre våningen ett utrymme av omkring 100 kvadratmeter bliva dispo
nibelt för uthyrning till kontorsändamål. Byggnadsföretaget har enligt Kungl. 
Maj:ts beslut påbörjats i slutet av nästlidna år.

Sedan jag den 13 oktober 1942 anmodat byggnadsstyrelsen att, efter sam
råd med 1942 års vägsakkunniga, verkställa utredning rörande tillgodoseende 
av lokalbehovet för de blivande distriktsförvaltningarna vid det statliga väg- 
väsendet samt därefter inkomma med de förslag, till vilka utredningen kunde 
föranleda, har fråga uppkommit örn att förlägga de för vägförvaltningen i 
Blekinge län erforderliga lokalerna till posthuset i Karlskrona.

I skrivelse den 29 januari 1943 har generalpoststyrelsen sålunda hemställt 
örn anvisande för nästa budgetår av ett tilläggsanslag av 65,000 kronor för 
att utöka lokalutrymmena i det nya posthuset i Karlskrona. Styrelsens fram
ställning är föranledd av en jämväl den 29 januari 1943 dagtecknad skrivelse 
från byggnadsstyrelsen, vari sistnämnda styrelse förordat äskande av angivna 
belopp.

I sin skrivelse har byggnadsstyrelsen anfört i huvudsak följande.
Styrelsen hade uppdragit åt arkitekten för posthusbygget i Karlskrona 

LE. Lallerstedt att undersöka möjligheten att inom denna byggnad bereda 
plats för den blivande vägförvaltningen i Blekinge län. Med anledning härav 
hade Lallerstedt, efter att från 1942 års vägsakkunniga ha erhållit uppgift örn 
det erforderliga lokalutrymmet, till byggnadsstyrelsen inkommit med tre rit
ningar, vilka länsarkitekten och vägingenjören i länet funnit lämpliga, under 
förutsättning att arkivutrymmet gåves brandsäkert utförande.

Byggnadsstyrelsen hade emellertid jämväl uppdragit åt den i Karlskrona 
stationerade biträdande länsarkitekten att utreda, örn provisoriska lokaler 
kunde för ändamålet erhållas genom förhyrning i privat fastighet eller på 
annat sätt. I skrivelse den 26 januari 1943 hade biträdande länsarkitekten 
meddelat, att sådan möjlighet för närvarande icke förelåge.

På grund härav hade byggnadsstyrelsen låtit undersöka, vilka merkost
nader ett utökande av posthuset enligt Lallerstedts ritningar skulle medföra. 
Denna undersökning hade givit följande resultat:
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Kronor
Byggnadsarbeten enligt anbud ................................................................... 46,400
Tillägg för putsade träväggar i vinden m. m.............................................. 5,600
Rörledningar och elektriska anläggningar ................................................... 6,000
Arvoden och diverse kostnader ....................................................................... 2,000
Oförutsedda utgifter ........................................................ .............................. 5 000

Summa kronor 65,000

Byggnadsstyrelsen kunde icke finna annan utväg än den nu föreslagna 
stå till buds för att till den 1 januari 1944, då den nya vägorganisationen 
skulle träda i funktion, bereda de för vägförvaltningen i Karlskrona erfor
derliga lokalerna. En lösning enligt detta förslag skulle enligt styrelsens 
förmenande bliva för statsverket ekonomiskt förmånlig. Angivna belopp, 
65,000 kronor, representerade dock icke hela kostnaden för lokalerna, då i 
den redan avtalade entreprenaden inginge uppförandet av stommen till det 
utrymme i våningen 1 trappa upp, vars inredande här avsåges, och som jämte 
den helt nytillkommande vindsinredningen skulle tagas i anspråk. Det så-
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lunda redan kontrakterade arbetet kunde anses hava ett värde av 10,000 kro
nor, varför totalkostnaden för vägförvaltningens lokaler kunde beräknas till 
75 000 kronor. Med en förräntning av detta belopp efter i detta fall 6 procent 
erhölles en årskostnad för statsverket av 4,500 kronor, vilket då lokalerna 
omfattade 225 kvadratmeter, korridorer och biutrymmen inräknade, motsva
rade 20 kronor per kvadratmeter och år.

Enligt det av 1942 års vägsakkunniga nyligen framlagda förslaget till ny Departements- 
vägorganisation i anledning av vägväsendets förstatligande från och med den chefen.
1 januari 1944 skulle personalen vid vägförvaltningen i Karlskrona komma att 
uppgå till 8 å 10 personer. De av den nuvarande vägorganisationen dispone
rade förhyrda lokalerna äro icke tillräckliga för den blivande vägförvaltningen.
Vid av byggnadsstyrelsen genom biträdande länsarkitekten i Karlskrona gjorda 
undersökningar har det visat sig omöjligt att för närvarande förhyra för väg
förvaltningen användbara lokaler. Vid dylikt förhållande anser jag i likhet 
med byggnadsstyrelsen lämpligt att, då så befunnits kunna ske, det erfor
derliga lokalbehovet tillgodoses genom en utvidgning av det nyligen påbörjade 
byggnadsföretaget för postkontoret i Karlskrona.

Enligt det föreliggande förslaget skulle för vägförvaltningen tagas i anspråk 
dels det utrymme i posthusets övre våning, vilket ursprungligen avsetts för 
uthyrning som kontorslokaler, och dels vissa utrymmen i vindsvåningen, som 
skulle inredas för ändamålet.

Kostnaderna för de nya lokalerna skulle, per kvadratmeter räknat, ställa 
sig förhållandevis gynnsamma. Enligt förslaget skulle sålunda för den be
räknade kostnaden av 75,000 kronor erhållas — korridorer och biutrymmen 
inräknade — sammanlagt 225 kvadratmeter.

Av skäl som här anförts tillstyrker jag, att det föreliggande förslaget kom
mer till utförande och att härför erforderligt tilläggsanslag anvisas för näst
kommande budgetår. Jag vill emellertid framhålla, att det icke nu kan till
förlitligt bedömas, huruvida de avsedda utrymmena komma att i sin helhet 
bliva behövliga för den blivande vägförvaltningen, vars personaluppsättning 
ännu icke blivit av statsmakterna fastställd. Det vill förefalla, som de till
tänkta nya lokalerna -— omfattande 8 rum jämte arkiv och vaktrum ävensom 
ett reservrum — åtminstone till en början icke skulle behöva helt tagas i 
anspråk för vägförvaltningen utan skulle kunna delvis ställas till förfogande 
för annan statlig myndighet, t. ex. länsstyrelsen, som är i behov av ökade 
lokaler och som på grund av läget å hyresmarknaden icke kunnat genom för
hyrning helt tillgodose sitt lokalbehov. Vid vindsvåningens inredande torde 
böra vidtagas sådana anordningar, som erfordras för att för dylikt ändamål 
på ett ekonomiskt sätt utnyttja de utrymmen, vilka icke bliva behövliga för 
vägförvaltningen.

I det nyss angivna beloppet av 75,000 kronor ingå 10,000 kronor, avseende 
arbeten för stommen till de lokaler en trappa upp, som skulle användas av 
vägförvaltningen. Då dessa arbeten omfattas av den redan avslutade entre
prenaden för posthuset i dess ursprungliga skick och kostnaderna för samma 
arbeten rymmas inom tillgängliga anslagsmedel, kan det tilläggsanslag, som
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erfordras för att genomföra det utvidgade byggnadsprogrammet, begränsas 
till 65,000 kronor.

Jag hemställer, att Kungl. Maj:t måtte föreslå riksdagen
att till Posthusbyggnad i Karlskrona för budgetåret 1943/44 å 

kapitalbudgeten under rubrik Statens affärsverksfonder, Post
verket, anvisa ett investeringsanslag av ............... kronor 65,000.

Till denna av statsrådets övriga ledamöter biträdda 
hemställan behagar Hans Maj:t Konungen lämna bifall 
samt förordnar, att proposition av den lydelse bilaga till 
detta protokoll utvisar skall avlåtas till riksdagen.

Ur protokollet:

F. Wessberg.
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Stockholm 1943. K. L. Beckmans Boktryckeri.


